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Ďalšia bratislavská škôlka v Ružinove má smolu. Krásne ihrisko. 

Keď pred asi ôsmymi rokmi niektorí bratislavskí politici zobrali deťom Materskú škôlku na Exnárovej 

ulici č. 20 a jej pozemky ovládli investori, mysleli sme si, že podobné praktiky sú minulosťou. Dnes 

sme bohužiaľ svedkami takmer rovnakého scenára pri Materskej škôlke na Exnárovej č. 6. Niektoré 

„náhody“ okolo jej príbehu sú skutočne zaujímavé. Napríklad tá, o vlastníctve pozemkov pod 

detským ihriskom... 

Už neexistujúca škôlka na Exnárovej č. 20 vždy patrila v Bratislave medzi ukážkové. Mala však jednu 

smolu - krásny pozemok. Úžasné detské ihrisko aj s budovami zástupcovia mesta zobrali deťom a 

previedli ich na Metodické centrum mesta Bratislavy (MCMB). Prepotrebná škôlka, ktorá bola 

vybudovaná, skolaudovaná a celými generáciami bratislavských detí (od 60 tych rokov) užívaná ako 

škôlka bola zrušená v okamihu. Viem si predstaviť tie plamenné reči v zastupiteľstve o nevyhnutnosti 

takéhoto kroku. Dnes o MCMB na tejto adrese ani nechyrovať. Ostali len „zaujímavé“ výmeny 

pozemkov, plány na výstavbu 11 poschodového kolosu s takmer  200 bytmi na mieste bývalého 

zeleného škôlkarského ihriska alebo aktuálny zámer z marca 2013 na výstavbu dvanástich budov. 

Materská škôlka na Exnárovej ulici č. 6 bola skolaudovaná ako škôlka v roku 1966. Až do dnes bez 

prestávky poctivo slúži svojmu účelu. Odchovala generácie bratislavských detí. A mám pocit, že 

rovnako ako škôlka na Exnárovej 20 má smolu - krásny pozemok.   

Rovnako ako  už u zrušenej škôlky aj tu nepochopiteľne a bez vysvetlenia dňa 07. 04. 2010 vydalo 

Hlavné mesto SR v zastúpení primátorom Ing. Andrejom Ďurkovským Protokol o zverení správy 

nehnuteľného majetku hlavného mesta SR Bratislavy a s ním súvisiacich práv a záväzkov číslo 11 88 

0109 10 00. Škôlka s celým areálom bola v okamihu zverená do správy Základnej umeleckej škole 

(ZUŠ)!!! 

Tej ZUŠ, ktorej škôlka umožnila využívať priestory zrušených jasličiek. ZUŠ, ktorá je jednou z celého 

radu možností trávenia časti voľného času pre bratislavských školákov v popoludňajších hodinách. 

Dnes škôlka bojuje o prežitie. „Láskavý“ nájom od ZUŠ má škôlka do 30.6.2013. Zopakujme si to ešte 

raz. Hovoríme o škôlke s desiatkami rokov kvalitnej práce s celými generáciami bratislavských detí. 

O škôlke, ktorá bola v roku 1966 ako škôlka s celým areálom vybudovaná, skolaudovaná a stále slúži 

svojmu účelu. O škôlke, ktorá na rozdiel od ostatných škôlok bez zaváhania prijala aj môjho syna 

diabetika, jeho spolužiačku celiatičku a ďalšie deti s hendikepom. O škôlke, kde sú ochotní naložiť si 

na plecia o zodpovednosť viac. O škôlke, v ktorej pracujú obetaví zamestnanci, ktorým budem vždy 

vďačný za prínos k výchove mojej 8 ročnej dcéry. O škôlke so zariadenou kuchyňou a zlatými 

kuchárkami, ktoré navaria aj detičkám s celiakiou alebo diabetom. O škôlke, kde rodičia len 

v posledných rokoch zo svojich vlastných prostriedkov investovali desiatky tisíc euro do rekonštrukcie 

záchodíkov, tried, telocvične a ďalších miestností. O škôlke, kde dnes chodí 120 bratislavských detí 

rado aj preto, že majú krásny dvor. O škôlke na území Ružinova, kde dnes akútne chýba takmer 500 

miest pre ružinovské deti. Tak táto škôlka dnes prosí ZUŠ o predĺženie nájmu o jeden rok.  

ZUŠ ústami pána Drozda, bývalého starostu MČ Ružinov, hovorí o tom, ako tu parkujú autá 

mimobratislavských značiek. Naznačuje, že deti ani vlastne ružinovské nie sú. Chcem sa opýtať pána 
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poslanca Drozda či má problém napríklad so služobným autom mojej manželky, ktoré má seneckú 

značkou a chodí na ňom synovi pichávať inzulín! 

Hovoríme o pánovi Drozdovi, ktorý práve v roku 2010 bol ako starosta Ružinova za škôlku 

zodpovedný a celú situáciu spôsobil. Zrejme v tom čase bol zaneprázdnený medializovaným 

„znižovaním“ RETRA zo 17 poschodí na 25. Možno pripravoval 9,5 ročnú „výhodnú“ nájomnú zmluvu 

pre švagra na prenájom Reštaurácie na Zimnom štadióne Ružinov. Možno prevádzal ružinovský 

sociálny byt na  svoju sekretárku alebo narýchlo podpisoval novú výstavbu. Prepáčte poslednú 

možnosť  beriem späť. To bolo dokázateľne inokedy. Dva dni po prehraných voľbách. Tak tento pán 

(za to čo on sám spôsobil v úrade) bez prestávky vykrikuje na starostu pána Pekára (súčasného 

starostu Ružinova) aký je neschopný. Pán poslanec Drozd argumentuje, že prečo pán Pekár ešte ako 

poslanec dovolil zriadenie blízkej cirkevnej škôlky, veď tam mohla byť presťahovaná škôlka Exnárová 

a bolo by po probléme. Prepáčte, ak máte niekto silu, vysvetlite pánovi poslancovi Drozdovi, že ak by 

bola škôlka Exnárová presťahovaná na miesto perfektne fungujúcej cirkevnej škôlky, kde dnes chodí 

viac ako 120 spokojných detí, problém by sa tým nevyriešil. Ja mu to vysvetliť neviem, presahuje to 

moje schopnosti.   

ZUŠ argumentuje, že potrebuje škôlkarsky dvor na usporiadavanie koncertov. Škôlkarsky dvor, 

s vybudovaným dopravným ihriskom, detskými preliezkami, pieskoviskom... Ihrisko, na ktorom sa 

realizujú opekačky, beh okolo škôlky detí s rodičmi, vystúpenia pre mamičky, súťaže, šarkaniády, 

olympiády, halloween, akcie s policajtmi, koníkmi... Ihrisko, kde sa v súčasnosti dvakrát denne hrá 

120 bratislavských detí. 

ZUŠ argumentuje, že je na viacerých pracoviskách a potrebuje sa centralizovať. Tento „silný 

argument“ si všimli aj viacerí poslanci, ktorí chápu, že každá ZUŠ má byť blízko pri školopovinných 

deťoch. To znamená na základných školách, ktoré deti navštevujú. Riaditeľka ZUŠ však tvrdošijne 

odmieta návrh starostu mestskej časti Ružinov, ktorý jej ponúka nielen priestory na ZŠ Borodáčova 

ale aj ich prestavbu, len o pár metrov od pôvodného sídla ZUŠ.   

ZUŠ dňa 23. 4. 2013 zorganizovala protest na Primaciálnom námestí s transparentmi „ZUŠ Exnárova 

v ohrození“, „Neberte našim deťom (podotýkam deťom zo ZUŠ!!) priestory“. Viacerým rodičom 

škôlkarských detí to pripomína známe: Zlodej kričí chyťte zlodeja. 

Je náhoda, že po dlhých rokoch súbežne niekoľké základné školy v Ružinove chceli naraz zvýšiť ZUŠ 

Exnárová nájomné za triedy? Nebolo to náhodou účelové (k tomu kto má na starosti školstvo 

v Ružinove sa ešte vrátim), aby ZUŠ mohla vykrikovať o svojej likvidácii?  Až po zásahu pána starostu 

Pekára, ktorý podporuje zachovanie škôlky, ostáva pre ZUŠ pôvodná symbolická cena za prenájom 

tried na vyučovanie. Ale už si ZUŠ na námestí mohla zakričať a cez médiá masírovať verejnosť 

informáciami o svojej „likvidácii“.  

Je v poriadku, že v niektorých triedach pani riaditeľke ZUŠ vadí zvyšovanie nájmu, ktoré sa 

samozrejme nekoná a v základnej škole Borodáčová, kde dostala ponuku na celé poschodie aj so 

stavebnými úpravami jej vadí akustika?! Mimochodom ústami pána poslanca Drozda zástupcovia 

ZUŠ navrhujú presťahovanie škôlky s 3 ročnými deťmi na poschodie ZŠ Borodáčová. Ďalší výborný 

nápad pána poslanca, ktorý bol pred tým ružinovským starostom.  
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Viacerí poslanci si jasne uvedomujú, že predškolská výchova detí je priorita. Základná a nevyhnutná 

vec. Že miesta v škôlkach akútne chýbajú už dnes, na rozdiel od miest v ZUŠ. Už dnes je takmer 500 

ružinovských rodín nútených riešiť čo s dieťaťom, pretože im ho nevzali pre nedostatok miesta do 

škôlky. Každému musí byť jasné, že ak raz títo ľudia deťom škôlku zoberú, nikto nikdy nikde takýto 

areál bratislavským škôlkarom nevybuduje. 

Majú tí, ktorí toto organizujú prehľad o tom, koľko detí sa narodilo a koľko miest bude 

v nasledujúcich rokoch pre škôlkarov potrebných? Zaujíma ich, kde budú tieto deti 9 hodín denne, 

keď ich rodičia budú musieť byť v práci? 

Veľa sa hovorí o pozemkoch. Zaujímavosťou určite je, že práve v roku 2010 a v roku 2011 sa objavili 

dediči pozemkov pod školským dvorom. A určite je len náhoda, že od roku 2010 patrí medzi 

spoluvlastníkov pán poslanec Ján Buocik (s manželkou), ktorý má na starosti ružinovské školstvo. 

Školy, ktoré išli zvyšovať nájom ZUŠ. Ide práve o pána Buocika, ktorý podľa mojich informácii bol 

v rade ZUŠ. Dovoľte mi zacitovať pána poslanca z článku v Ružinovskom echu. Na otázku „Čo chcete 

ešte stihnúť a presadiť za zvyšné dva roky vo funkcii“, odpovedal:„ Za úlohu si beriem vysporiadanie 

pozemkov pod našimi školami a škôlkami.“ Ponechávam bez komentára. 

Je to náhoda, že podľa dostupných informácii sa na mestskom zastupiteľstve dňa 6.6. 2013 má 

rokovať o viac ako 1,3 milióne EUR na vysporiadanie pozemkov v areáli škôlky. Pozemkov, ktoré by 

pri zachovaní škôlky vysporiadavať vôbec nebolo treba? Nepríde sa náhodou po zlikvidovaní škôlky 

na to, že sa tým otvoril nárok nových majiteľov s možnosťou pre nich na pozemkoch stavať? Žiadať 

mastný nájom alebo tlačiť na výmenu a tak sa dostať k ešte lukratívnejším nehnuteľnostiam? Neviem, 

nie som právnik. Myslím, že pán Boucik áno. Ak je to tak, budú sa o chvíľu obyvatelia v okolí čudovať 

novému zámeru na výstavbu developerskej opachy? Nemáme tu náhodou podobný škôlkarsky príbeh 

na rovnakej ulici len o kúsok ďalej?  

Je skutočne záujmom poslancov nenávratne zobrať fungujúcu potrebnú škôlku s krásnym ihriskom 

bratislavským deťom? Opakujem, ak im ju vezmete, nikto nikdy nikde takýto areál bratislavským 

deťom nevráti. 

Ako situáciu vyriešiť? Riešenie je neuveriteľne jednoduché. Prosím poslancov aby areál škôlky zverili 

materskej škôlke. Po skúsenostiach so ZUŠ prosím vráťte aj budovu jaslí do užívania škôlke. 

Škôlkarske miesta na rozdiel od miest v ZUŠ akútne chýbajú. ZUŠ presťahujte na ZŠ Borodáčová. A 

jediné nevýhody, ktoré takéto rozhodnutie prinesie?  

- Neuspokoja sa neprimerané ambície pani riaditeľky ZUŠ 

- Nenaplnia sa očakávania nových majiteľov a investorov pozemkov pod škôlkou 

Som presvedčený, že Bratislava nepríde o jediný umelecký talent, o jedinú hodinu hrania na husle.  

Keď padne MŠ Exnárová č. 6, ktorá škôlka s krásnym pozemkom bude ďalšia? 

Ale aby som len nekritizoval. Oceňujem prácu pána starostu Pekára, snahu pána primátora Ftáčnika  

a ďalších o vyriešenie tejto zdedenej kauzy. Je príjemné stretnúť v politike slušných ľudí. 

Miroslav Piteľ, v Bratislave dňa 19. 5. 2013 


